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Danske Handicaporganisationer – Svendborg 
v. formand Birgit Jensen            
Telefon: 20 24 91 46, E-mail: dh-svendborg@handicap.dk 
https://handicap.dk/lokalafdelinger/syddanmark/dh-svendborg 

  

  

Formandsberetning 30.09.2020 

 

Kære alle Patientforeninger med tilknytning til DH 

 

På grund af Covid-19 og faren for smittespredning, kom DH´s hovedorganisation i april med en anbefaling 
til lokalafdelingerne om at udskyde årsmødet til august eller september, eller om muligt at aflyse årsmødet 
helt.  

I DH-Svendborg har vi valgt at aflyse årsmødet 2020 helt. 

Årsmødet 2021 vil blive gennemført med fremmøde, hvis det er muligt. Hvis ikke, så etablerer vi et online-
årsmøde. 

 

Forud for det aflyste årsmøde, fik I alle tilsendt en opfordring til at indstille kandidater til FU. Da der kun var 
indstillinger fra siddende medlemmer, fortsætter FU i den nuværende sammensætning frem til foråret 
2021. 

 

Siden årsmødet d. 28. marts 2019 har der været afholdt 8 FU-møder. Referaterne findes på DH´s 
hjemmeside https://handicap.dk/lokalafdelinger/syddanmark/dh-svendborg  

 

Der har ligeledes været afholdt 8 Handicaprådsmøder. Referaterne herfra findes på Svendborg Kommunes 
hjemmeside https://www.svendborg.dk/dagsorden/handicapraadet-20-08-2020  

 

Vi har i FU-Svendborg sammen med det øvrige Handicapråd afgivet høringssvar på flg. områder: 

• Genbrugshjælpemidler 
• Tilsyn på sociale tilbud 
• Overordnet ramme for mangfoldige læringsmiljøer 
• Justering af struktur/ændring af ressourcetildelingsmodellen 
• Ankestatistik på Socialområdet 
• Tilsyn på Svendborg Kommunes sociale tilbud 
• Kropsbårne hjælpemidler 
• Beskæftigelsesplan 2020 
• Magtanvendelse 2019 på sociale tilbud 



 2 

• KomUdbu af puder til kørestole 
• Ny Parkeringsstrategi 
• Sundhedsfagligt tilsyn på Svendborg Kommunes tilbud 

 

Vi er i proces med høringssvar på flg. områder: 

• Rammeaftale 2021-2022 
• Udbud på El-kørestole 

 

DH-Svendborg har fået indført som et fast punkt på Handicaprådets dagsorden, at der er opfølgning på 
afgivne høringssvar. 

 

DH-Svendborg har via Handicaprådet anmodet om/ har fået belyst flg. punkter: 

• Sagsbehandling i forhold til Handicapbiler 
• Skoleværing  
• Indsatser i forhold til at få Handicappede i uddannelse og Job 
• Affaldsplan – tilgængelighed 
• Praksis vedr. transport ifm. Specialskoletilbud 

 
 

I FU er der bred enighed om, at vi har fået etableret et glimrende samarbejde med de politikere og 
embedsmænd, der sammen med os udgør Handicaprådet. 

 
Handicaprådet har haft meget andet at forholde sig til end høringssvar, som jo alt andet lige, er at komme 
ind i processen, når planerne er lagt, og ofte blot kan justeres en smule inden den endelige godkendelse. 

 
Fx har vi haft oplæg / orienteringer omkring: 

• Omlægningen af Klosterplads og Frederiksgade 
• Udvidelse af Naturama 
• Flytning af Borgerservice 
• Ansættelse af en Borgerrådgiver 
• KLAP-job, som kommunen netop har indgået aftale med 
• og så selvfølgelig Landsstævnet, der jo desværre er blevet udsat! 

I forbindelse med Landsstævnet kan jeg nævne, at DGI i Samarbejde med Svendborg Kommune har en 
ambition om at gøre stævnet til det mest tilgængelige nogen sinde. 
Derfor er vi fra DH´s side fremkommet med et ønske om etablering af faciliteter der muliggør at 
kørestolsbrugere kan bade i Chr.Minde, og vi spørger løbende ind til stævnets placering af handicap-p samt 
adgangsveje for kørestolsbrugere. 
 
Handicaprådet arrangeret årligt et dialogmøde, hvor alle patientforeninger inviteres til at møde 
byrådspolitikerne. I 2019 blev arrangementet afholdt på Grønnemoseværkstederne, og fokusområdet var 
”Uddannelse og Beskæftigelse”. 
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Afslutningsvis vil jeg nævne Handicapprisen, som traditionelt er blevet uddelt i forbindelse med FN´s 
Handicapdag d. 3. december, men som vi forsøgsvis flyttede til ”Fejringen af Frivilligheden” i Skåruphallen 
d. 26. februar. Det var en succes, der var rigtigt mange deltagere, hvilket naturliogvis gav os en langt større 
eksponering. 
 
Jeg vil afslutningsvis komme med en opfordring til jer alle om at rette henvendelse til mig, såfremt I støder 
på sager af generel karakter, der bør tages op i Handicaprådet. 
Jeg vil også gerne sige tak til de parientforeninger der i årets løb, har hjulpet os med relevante indspark til 
diverse høringssvar. 
 
Endelig vil jeg også gerne sig tak til et samlet FU, for et engageret og godt samarbejde i året der er gået. Lad 
os sammen fortsætte den gode stil. 

 
 

Hvad arbejder DH for?  
  
DH arbejder for et samfund, hvor mennesker med handicap på lige fod med alle andre medborgere har lige 
muligheder for at deltage i samfundslivet. 

DH-afdelingens opgave er at søge indflydelse på de politiske beslutninger i kommunen, som vedrører 
handicapområdet. 

DH-afdelingens kerneopgave er således det handicappolitiske arbejde i kommunen. DH-afdelingen tager 
sig ikke af enkeltsager eller rådgiver enkeltpersoner. Dette sker i den enkelte medlemsorganisation. 

 

 
Venlig hilsen 
 

 

 


